
Protokół Nr 6/2025 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  

z pozostałymi Komisjami stałymi Rady Gminy    

 
w dniu 5 lutego 2025 roku. 

 
Radnych obecnych na posiedzeniu Komisji: 4 (nieobecni; Aleksandra Czarnecka i Agnieszka 
Janicka). Lista obecności członków Komisji oraz pozostałych osób -  w załączeniu do protokołu. 
 
Ponadto w posiedzeniu brali udział: 

1. Paweł Królak   - Wójt Gminy 

2. Sylwester Krawczyk  - Sekretarz Gminy 

3. Gabriela Milczarska  - Skarbnik Gminy 

4. Agnieszka Zielińska   - Kierownik GZEAS w Cielądzu 

5. Grażyna Michniewska  - Kierownik GOPS w Cielądzu 

6. Małgorzata Gałka  - pracownik Urzędu Gminy w Cielądzu 

 

 Zgodnie z § 58 ust. 3 Statutu Gminy obradom przewodniczył najstarszy wiekiem spośród 

przewodniczących komisji odbywających wspólne posiedzenie tj. Przewodniczący Komisji 

Budżetu i Rolnictwa – Adam Michalak. 

Punkt 1. 

 Otwarcia posiedzenia Komisji o godzinie 15:00 dokonał Przewodniczący Komisji 

Budżetu i Rolnictwa – Adam Michalak, witając członków Komisji i zaproszonych gości. 

Stwierdził istnienie quorum w każdej komisji i uprawnienie Komisji do podejmowania 

wiążących decyzji.  

Punkt 2.  

Przewodniczący obrad przedstawił porządek posiedzenia. Do przedstawionego porządku 

nie zgłoszono uwag.  

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń komisji. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki                            
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii na terenie Gminy Cielądz na lata 2025-2027. 



5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustanowienia programu osłonowego „Korpus 
Wsparcia Seniorów” na rok 2025 w Gminie Cielądz. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania 
Rodziny na lata 2025-2027. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2025 rok. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 
Rawskiego (Poradnia Psychologiczno-Pedagogiczna). 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 
Rawskiego (PUP). 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie powierzenia Wójtowi Gminy Cielądz uprawnień 
do ustalania wysokości cen i opłat za usługi komunalne o charakterze użyteczności 
publicznej oraz za korzystanie z obiektów i urządzeń użyteczności publicznej. 

12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
Strategii Rozwoju Gminy Cielądz na lata 2026-2035 oraz określenia szczegółowego trybu 
i harmonogramu opracowania projektu strategii rozwoju, w tym trybu konsultacji. 

13. Zaopiniowanie projektu chwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Cielądz, fragmenty wsi Komorów, Łaszczyn i Niemgłowy. 

14.  Przedstawienie i analiza projektów planów pracy Komisji i Rady Gminy na 2025 rok. 

15. Sprawy różne. 

16. Zamknięcie posiedzenia. 

Punkt 3. 

Protokoły z poprzednich posiedzeń tj. z dnia 20 i 22 listopada 204 roku oraz z dnia 17 

grudnia 2024 r. zostały opublikowane na stronie BIP oraz wyłożone do wglądu. Do protokołów 

nie wniesiono uwag i zostały przez komisję przyjęte jednogłośnie. 

Punkt 4. 

 Kolejny punkt porządku posiedzenia dotyczył zaopiniowania projektu uchwały w sprawie 

uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Cielądz na lata 2025-2027. 

Temat przedstawiła Kierownik GOPS Grażyna Michniewska. Oznajmiła, iż zgodnie z art. 4¹ 

ust.2 ustawy z dnia 26 października 1982 roku o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 

alkoholizmowi do zadań własnych gminy należy prowadzenie działań związanych z profilaktyką 

i rozwiązywaniem problemów alkoholowych, przeciwdziałania narkomanii oraz uzależnieniom 

behawioralnym. Stosownie do art.41 ust 2 realizacja ww. zadań prowadzona jest w oparciu o 

Gminny Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii. Również w zakresie art. 10 ust. 2 ustawy z dnia 29 lipca 2005 

roku o przeciwdziałaniu narkomanii uchwala się program przeciwdziałania narkomanii                          



w Gminie Cielądz. Dodała, że program ten jest kontynuacją zadań realizowanych w Gminie                     

z poprzedniego Programu. Proponowana zmiana w Programie dotyczy wynagradzania członków 

Komisji ponieważ od 2022 roku była na starych zasadach. Jest propozycja, aby Przewodniczący 

Komisji otrzymywał 250 zł, Sekretarz Komisji – 200 zł, członek Komisji – 150 zł, a Sekretarz 

Komisji, z tytułu realizacji dodatkowych obowiązków, otrzymywałby też zryczałtowane 

wynagrodzenie miesięczne w wysokości – 300 zł. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono zapytań. Przystąpiono do głosowania nad wyrażeniem opinii 

do projektu uchwały. Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały: 

 Komisja Budżetu i Rolnictwa – wszyscy za (7 radnych),  

 Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia – wszyscy za (4 radnych), 

 Komisja Rewizyjna – wszyscy za (7 radnych),  

 Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – wszyscy za (4 radnych).  

Punkt 5.  

W następnej kolejności przystąpiono do zaopiniowania projektu uchwały w sprawie 

ustanowienia programu osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów na rok 2025” w Gminie 

Cielądz. 

Temat przedstawiła również Grażyna Michniewska Kierownik Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Cielądzu. Wyjaśniła iż “Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2025 został 

ustanowiony  przez Ministerstwo Rodziny i Polityki Społecznej i Gmina Cielądz proponuje 

przystąpienie do takiego programu. Celem programu jest poprawa poczucia bezpieczeństwa oraz 

możliwości samodzielnego funkcjonowania w miejscu zamieszkania osób starszych przez dostęp 

do tzw. „opieki na odległość”. Program jest skierowany dla osób w wieku 60+ z terenu Gminy 

Cielądz. W 2023 roku zakupionych zostało 14 opasek dla seniorów i nadal proponowane jest 

utrzymanie tej ilości opasek. Środki pochodzić będą z dotacji Wojewody w wysokości 80 % oraz 

własne Gminy– 20 %. Środki te byłyby przeznaczone na abonament tych opasek oraz na dodatek 

specjalny do wynagrodzenia dla pracownika zajmującego się realizacją tego programu.                           

W ubiegłym roku abonament od jednej opaski wynosi 35 zł miesięcznie, czyli 490 zł byłby koszt 

za wszystkie opaski. W tym roku firma obsługująca opaski zaproponowała taką samą kwotę. 

Na zapytanie Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej Iwony Machnickiej o wysokość 

dodatku, Kierownik GOPS oznajmiła, iż dodatek ten przyznawany był na koniec roku, gdy 

zostały wolne środki i wynosił 600 zł brutto.  

Kierownik GOPS wyraziła zdanie, że nie widzi potrzeby aby zwiększyć liczbę opasek. 

Brak jest większego zainteresowania mieszkańców. 



Więcej zapytań nie zgłoszono. Przystąpiono następnie do głosowania nad wyrażeniem 

opinii do projektu uchwały. Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały: 

 Komisja Budżetu i Rolnictwa – wszyscy za (7 radnych),  

 Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia – wszyscy za (4 radnych), 

 Komisja Rewizyjna – wszyscy za (7 radnych),  

 Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – wszyscy za (4 radnych).  

Punkt 6.  

 Następnym tematem obrad było przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2025-2027. 

Projekt uchwały również przedstawiła Grażyna Michniewska – Kierownik GOPS. 

Oznajmiła, iż  zgodnie z art. 176 pkt 1 ustawy z dnia 9 czerwca 2011r. o wspieraniu rodziny i 

systemie pieczy zastępczej, do zadań własnych gminy należy opracowywanie i realizacja 3 – 

letnich gminnych programów wspierania rodziny. Program ten skończył się w 2024 roku więc 

należy nowy przyjąć. Głównym celem Programu jest  wspieranie rodziny poprzez prowadzenie 

działań i tworzenie warunków sprzyjających prawidłowemu wypełnianiu funkcji opiekuńczo-

wychowawczych. W tym celu jest zatrudniony asystent na ½ etatu, który obecnie ma pod opieką 

5 rodzin.  

Do tematu nie zgłoszono zapytań. Wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały tj. 

 Komisja Budżetu i Rolnictwa – wszyscy za (7 radnych),  

 Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia – wszyscy za (4 radnych), 

 Komisja Rewizyjna – wszyscy za (7 radnych),  

 Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – wszyscy za (4 radnych).  

 Kierownik GOPS dopowiedziała jeszcze, że na chwilę obecną jest jedno dziecko w 

rodzinie zastępczej i Gmina ponosi odpłatność miesięcznie 151,70 zł tj. 10 % całej kwoty. 

Zaznaczyła, że w ubiegłym roku było dziecko w placówce opiekuńczo-wychowawczej                        

i wówczas ponoszona była opłata w wysokości 3.806,25 zł. W miesiącu październiku dziecko to 

ukończyło 18 lat i dlatego i Gmina nie ponosi już kosztów. 

Punkt 7. 

Kolejny punkt obrad dotyczył zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmiany 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

Głos zabrała Skarbnik Gminy – Gabriela Milczarska. Poinformowała, iż zmiany dotyczą 

przedsięwzięć. Zostały wprowadzone 4 nowe przedsięwzięcia tj. 



 realizacja programów rozwojowych w szkołach podstawowych w Gminie Cielądz-Szkoła 

Podstawowa Sierzchowy –okres realizacji 2025-2026, łączne nakłady finansowe to                

332.947,81 zł,  

 realizacja programów rozwojowych w szkołach podstawowych w Gminie Cielądz – 

Szkoła Podstawowa Cielądz – ten sam okres realizacji, a łączne nakłady to 383.601,15 zł 

 rozwój edukacji przedszkolnej w Gminie Cielądz - Szkoła Podstawowa Cielądz  

 rozwój edukacji przedszkolnej w Gminie Cielądz - Szkoła Podstawowa Sierzchowy. 

Ponadto w załączniku Nr 2 zostały dokonane zmiany limitów zobowiązań w zakresie 

następujących przedsięwzięć: 

 Opracowanie dokumentu "Strategia rozwoju Gminy Cielądz"; 

 Opracowanie dokumentu "Plan ogólny Gminy Cielądz"; 

 Program Profilaktyki zdrowotnej w zakresie osteoporozy i wczesnego wykrywania 

osteoporozy ; 

 Program rewitalizacji dla Gminy Cielądz; 

 Rozbudowa budynku Szkoły Podstawowej wraz z oddziałami przedszkolnymi oraz 

infrastrukturą towarzyszącą w miejscowości Cielądz; 

 Rewaloryzacja zabytkowej alei lipowo-kasztanowcowej w Stolnikach; 

 Rozbudowa SUW Cielądz polegająca na budowie 2 zbiorników magazynowych wody 

pitnej, instalacji technologicznych i zestawu pompowego oraz remoncie studni nr 2; 

 Przebudowa i rozbudowa Gminnej Oczyszczalni Ścieków w Cielądzu ; 

 Częściowa rewitalizacja drzewostanu w Dworskim Parku w miejscowości Cielądz. 

Wyjaśniła, iż limity wydatków zostały pomniejszone do kwot wynikających z podpisanych 

umów z wykonawcą. Zostały też zaktualizowane dochody i wydatki zgodnie z propozycją zmian 

uchwały budżetowej. 

Przewodnicząca Rady Małgorzata Rosa zapytała, czy realizacja programów rozwojowych 

w szkołach podstawowych jest na dodatkowe zajęcia dla uczniów.  

Agnieszka Zielińska Kierownik GZEAS oznajmiła, że też na zajęcia, ale również na 

doposażenie do prowadzonych zajęć, a także na adaptację w każdej szkole dwóch sal do 

prowadzenia tych zajęć. Wkład Gminy jest tylko rzeczowy i jest nim korzystanie z sal 

lekcyjnych. W ramach projektu będzie wyposażony plac zabaw w SP w Sierzchowach (np.  

magiczny dywan) oraz wyposażenie pracowni informatycznych w nowy sprzęt komputerowy. 



Wójt dodał, że gdy był opracowywany kosztorys, ceny były niższe, a dzisiaj może nie 

starczyć na 14-15 komputerów tylko na 10, a należy kupić tyle, ile było zaplanowane, więc 

trzeba będzie dołożyć.  

Więcej zapytań do projektu uchwały nie zgłoszono. Przystąpiono wobec tego do głosowania 

nad wyrażeniem opinii. 

Wszystkie komisje posiadały niezbędne quorum. Wynik głosowania był następujący:  

 Komisja Budżetu i Rolnictwa – wszyscy za (7 radnych),  

 Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia – wszyscy za (4 radnych), 

 Komisja Rewizyjna – wszyscy za (7 radnych),  

 Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – wszyscy za (4 radnych).  

Projekt uchwały został jednogłośnie pozytywnie zaopiniowany.  

Punkt 8. 

Kolejny temat posiedzenia dotyczący zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmiany 

budżetu Gminy na 2025 r. przedstawiła Gabriela Milczarska – Skarbnik Gminy.  

Poinformowała, iż załącznikiem nr 1 wprowadzane są zmiany w planie dochodów: 

 w dziale 758 – Różne rozliczenia – zwiększa się dochody bieżące o kwotę 9.788,00 zł i są to 

środki z Funduszu Pomocy na dodatkowe zadania oświatowe w związku z udzielaną pomocą 

obywatelom Ukrainy; 

 w dziale 801 – Oświata i wychowanie – zwiększa się dochody bieżące z tytułu dotacji celowej 

w ramach programów z udziałem środków UE o kwotę 524.375,68 zł – jest to na realizację 

projektów „Realizacja programów rozwojowych w szkołach podstawowych w Gminie 

Cielądz”; 

 w dziale 852 – Pomoc społeczna – zwiększa się dochody bieżące o kwotę 63,64 zł -  są to 

środki z Funduszu Pomocy na zadania związane z nadaniem numeru PESEL.  

W załącznik Nr 2 – zmiany w planie wydatków budżetu Gminy na 2025r. dokonuje się 

zmian: 

 w dziale 750 – Administracja publiczna – wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne 

związane z wykonaniem awaryjnego zasilania energetycznego dla budynku Urzędu Gminy                 

w Cielądzu w wysokości 24.000,00 zł, a środki na to zadanie przesuwa się z działu 700, gdzie 

były zabezpieczone środki na nadzór geodezyjny – wykonanie ewidencji gruntów                              

i budynków. Gdy pojawią się jakieś nowe środki, to należało będzie w tym dziale zwiększyć 

plan. Ponadto zwiększa się wydatki na wynagrodzenia i pochodne o kwotę 63,64 zł związane 

z obsługą zadań z Funduszu Pomocy; 



 w dziale 801 – Oświata i wychowanie – zwiększa się wydatki bieżące na wynagrodzenia                           

i pochodne o kwotę 8.153,00 zł oraz wydatki statutowe o kwotę 1.635,00 zł. Są to środki                        

z Funduszu Pomocy na realizację zadań związanych z dodatkowymi zadaniami oświatowymi. 

Ponadto zwiększa się wydatki bieżące o kwotę 524.375,67 zł. Są to wydatki z udziałem 

środków UE na realizację projektu w szkołach podstawowych w Cielądzu i Sierzchowach; 

 w dziale 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego – dokonuje się zmian w wydatkach 

bieżących związanych z ochroną zabytków, zwiększając wydatki o łączną kwotę 3.000,00 zł. 

/przesunięcie środków z działu 900/ oraz dokonuje się zmian związanych z przesunięciem 

wydatków w rozdziałach – błędnie została zastosowana klasyfikacja budżetowa zadania. 

Zapytań do przedstawionych zmian w budżecie nie zgłoszono. Przystąpiono zatem do 

głosowania nad wyrażeniem opinii do projektu uchwały. Wszystkie komisje posiadały niezbędne 

quorum. Wynik głosowania był następujący:  

 Komisja Budżetu i Rolnictwa – wszyscy za (7 radnych),  

 Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia – wszyscy za (4 radnych), 

 Komisja Rewizyjna – wszyscy za (7 radnych),  

 Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – wszyscy za (4 radnych).  

Punkt 9. 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Rawskiego – Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej było kolejnym tematem posiedzenia. 

Temat omówił Wójt Gminy Paweł Królak. Oznajmił, iż  jest to coroczna uchwała, będąca 

konsekwencją pisma Starostwa Powiatowego. Kwota wynika z kalkulacji procentowej dla 

wszystkich gmin i  proponowana do przekazania przez Gminę Cielądz wysokość dotacji stanowi 

kwotę 2.700,00 zł. We wniosku oznajmiono, iż stawka lekarza psychiatry na rok 2025 będzie 

wynosiła 150,00 zł za wizytę pacjenta.  

Do przedstawionego projektu uchwały nie zgłoszono uwag. Przystąpiono wobec tego do 

głosowania nad wyrażeniem opinii.  Wynik głosowania był następujący:  

 Komisja Budżetu i Rolnictwa – wszyscy za (7 radnych),  

 Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia – wszyscy za (4 radnych), 

 Komisja Rewizyjna – wszyscy za (7 radnych),  

 Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – wszyscy za (4 radnych).  

Punkt 10.  

W dalszej kolejności przystąpiono do realizacji punktu dotyczącego zaopiniowania 

projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Rawskiego  - 

Powiatowego Urzędu Pracy. 



 Temat przedstawił Wójt Gminy. Stwierdził, iż Powiatowy Urząd Pracy w Rawie 

Mazowieckiej pismem z dnia 04.12.2024 r. wystąpił z prośbą o dalsze finansowe wsparcie 

poradnictwa zawodowego w 2025 roku.  Proponuje się wesprzeć kwotą 1.500 zł. 

Zapytań do projektu uchwały nie zgłoszono. Przystąpiono wobec tego do głosowania nad 

wyrażeniem opinii do projektu uchwały. Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały tj: 

 Komisja Budżetu i Rolnictwa – wszyscy za (7 radnych),  

 Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia – wszyscy za (4 radnych), 

 Komisja Rewizyjna – wszyscy za (7 radnych),  

 Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – wszyscy za (4 radnych).  

Punkt 11. 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie powierzenia Wójtowi Gminy Cielądz 

uprawnień do ustalania wysokości cen i opłat za usługi komunalne o charakterze użyteczności 

publicznej oraz za korzystanie z obiektów i urządzeń użyteczności publicznej było następnym 

tematem posiedzenia Komisji. 

Do tematu odniósł się Sekretarz Gminy Sylwester Krawczyk. Oznajmił, iż kwestie 

związane z ustalaniem wielkości cen i opłat oraz sposobu ustalania cen i opłat za usługi 

komunalne o charakterze użyteczności publicznej, a także właściwością organów gminy 

uregulowane są przepisie art. 4 ustawy o gospodarce komunalnej. Uprawnienie to przysługuje 

organowi stanowiącemu gminy, czyli radzie gminy. Ustawa o gospodarce komunalnej w art. 4 

ust. 2 określa, że uprawnienia te organ stanowiący może powierzyć organowi wykonawczemu – 

wójtowi gminy. Upoważnienie to musi wynikać ze stosownej uchwały rady gminy. Dlatego też 

przedkładany jest projekt takiej uchwały. Regulacja odpłatności wiąże się z postanowieniem 

wysokości cen i opłat albo o sposobie ustalania cen i opłat za określone usługi. Słowo 

korzystanie należy rozumieć jako: używanie, użytkowanie lub skorzystanie. Zgodnie z istotą 

gospodarki komunalnej, której jest zaspokajanie potrzeb mieszkańców, prowadzenie jej nie 

opiera się na wolności działalności gospodarczej i podlega ograniczeniom dotyczącym 

warunków jej wykonywania. Ceny nie mogą być wygórowane, a mechanizm ich ustalania nie 

jest wolnorynkowy. 

Sekretarz Gminy zaznaczył, że niniejszy projekt uchwały daje uprawnienia Wójtowi do 

określenia warunków, cen i opłat za usługi, jakie będą świadczone przez Gminę Cielądz na 

majątku komunalnym.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Iwona Machnicka zapytała, czy nie najpierw 

powinien być regulamin korzystania z obiektu, a później dopiero kwoty. 



Sekretarz stwierdził, że nie, gdyż najpierw musi być upoważnienie generalne dla Wójta, 

który w formie zarządzenia określi stawki. Podał przykładowe rodzaje usług, za które można 

ustalać opłaty: za odprowadzanie wód opadowych i roztopowych, za przyjęcie nieczystości                      

w stacji zlewczej, korzystanie z gminnych parków, skwerów, boisk, hal sportowych, sal 

lekcyjnych, za umieszczenie reklam na budynkach stanowiących własność gminy, za wynajem 

świetlic środowiskowych i centrów kultury. 

Sekretarz stwierdził, że ta uchwała porządkuje pewne sfery pod względem prawnym, jeśli 

chodzi o udostępnianie sal lekcyjnych, czy świetlic. Kolejną sprawą będą zatem zasady 

wynajmowania świetlic i innych budynków komunalnych, aby uregulować wszystkie kwestie 

rozliczeniowe. 

Następnie odbyła się dyskusja w kwestii regulaminów korzystania ze świetlic wiejskich. 

Członkowie Komisji obawiali się, że wprowadzenie tych regulaminów ograniczy działalność 

społeczną mieszkańców, czy korzystanie z tych obiektów, a duża część prac w tych obiektach 

jest wykonywana przez mieszkańców. Ponadto, aby podmioty, które w tej chwili mają siedziby 

w tych obiektach nie mieli z tego powodu dodatkowych obowiązków. Członkowie Komisji 

wyrazili zdanie, aby spotkać się w miejscowościach z mieszkańcami i rozmawiać na ten temat, 

aby przedstawić planowane zasady korzystania ze świetlic. 

Wójt zaznaczył, że głównym tematem uregulowania będą zasady zwrotu za energię, czy 

wodę. Będzie też brany pod uwagę standard czy wielkość obiektu.   

Skarbnik Gminy przestawiła, jak obecnie i w jakim stopniu poszczególne świetlice 

rozliczają się z wynajmowania sali. 

Analizowane było jak funkcjonuje wynajmowanie świetlic w innej gminie. 

Po zakończonej dyskusji przystąpiono do głosowania nad wyrażeniem opinii do projektu 

uchwały. Wszystkie komisje posiadały niezbędne quorum. Wynik głosowania był następujący:  

 Komisja Budżetu i Rolnictwa – wszyscy za (7 radnych),  

 Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia – 3 za , 1 wstrzymujący się (4 radnych), 

 Komisja Rewizyjna – 6 za, 1 wstrzymujący się (7 radnych),  

 Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – wszyscy za (4 radnych).  

Sekretarz Gminy zaproponował, aby stworzyć zespół roboczy w skład którego wejdą min. radni: 

Ewa Kwiatkowska-Kielan, Przemysław Jędrzejczak, Jadwiga Mantorska – aby wypracować 

dobre rozwiązania w kwestii regulaminu korzystania ze świetlic. 

Punkt 12.  

W następnym punkcie posiedzenia Komisji obradowano nad zaopiniowaniem projektu 

uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Strategii Rozwoju Gminy Cielądz na lata 



2026-2035 oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu strategii 

rozwoju, w tym trybu konsultacji. 

Temat wyjaśniła Małgorzata Gałka – podinspektor w Urzędzie Gminy w Cielądzu. 

Oznajmiła, iż Strategia jest to plan osiągnięcia zamierzonych długofalowych celów i 

wymierzenia kierunków ich realizacji. Jest to jeden z ważniejszych dokumentów, dzięki któremu 

jest możliwość pozyskiwania funduszy zewnętrznych na realizację projektów np. ze środków 

unijnych. Omówiła też jakie elementy zawiera Strategia – jako dokument, z czego będą 

finansowane poszczególne cele strategiczne. Dodała, że na opracowanie strategii zostało 

przeprowadzone postępowanie przetargowe i wyłoniony został wykonawca za kwotę 19.900 zł.  

Pierwszy etap procedury uchwalenia Strategii – to podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia tego dokumentu ze wskazaniem trybu i harmonogramu jego realizacji. 

Przewodnicząca Rady Małgorzata Rosa zwróciła uwagę na czas przeprowadzania 

konsultacji społecznych i czy można przesunąć na inny okres niż na sierpień. 

Małgorzata Gałka oznajmiła, iż wskazane terminy są graniczne, a do końca roku jest czas 

na przyjęcie Strategii. Jeśli przesunie się na rok szkolny, to może być ryzyko, że nie zdąży się                       

z uchwaleniem Strategii w  tym czasie.  

Sekretarz Gminy wyraził zdanie, że te terminy mają charakter instrukcyjny, wiążą 

bardziej wykonawcę, więc może te konsultacje będą we wrześniu i nic się nie stanie. 

Przewodnicząca Komisji Iwona Machnicka zaproponowała, aby to w takim razie zmienić 

i napisać tak w harmonogramie.  

Radny Jarosław Budek wyraził wątpliwość w kwestii wiarygodności takich dokumentów 

jak strategia, gdyż nie jest możliwe określenie co będzie w przyszłości.  

Więcej zapytań i uwag nie zgłoszono. Przystąpiono zatem do głosowania nad wyrażeniem 

opinii do projektu uchwały. Wszystkie komisje posiadały niezbędne quorum. Wynik głosowania 

był następujący:  

 Komisja Budżetu i Rolnictwa – wszyscy za (7 radnych),  

 Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia – wszyscy za (4 radnych), 

 Komisja Rewizyjna – wszyscy za (7 radnych),  

 Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – wszyscy za (4 radnych).  

Punkt 13. 

 Zaopiniowanie projektu chwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Cielądz, fragmenty wsi Komorów, Łaszczyn i Niemgłowy było 

następnym tematem posiedzenia Komisji. 



 Z tematem zapoznała członków Komisji Małgorzata Gałka. Przypomniała, że we wrześniu 

2023 roku podjęta została uchwała o przystąpieniu do zmiany planu miejscowego na dwóch 

fragmentach wsi Łaszczyn. Było to zrobione w związku ze złożonymi wnioskami                             

o dopuszczenie zabudowy zagrodowej na gruntach ornych. Obecny plan miejscowy zakazuje                 

w tych miejscach realizacji zabudowy. Wskazuje przeznaczenie tego obszaru pod zalesienie.                    

W związku ze złożonymi wnioskami i zgodnością ze studium przystąpiono do opracowania 

projektu planu, zostały zrealizowane wszystkie etapy procedury planistycznej. Wyjaśniła, iż 

zabudowa zagrodowa jest przeznaczona dla osoby, która jest rolnikiem i w ramach tej zabudowy 

musi powstać budynek mieszkalny i chociaż jeden gospodarczy.  

 Małgorzata Gałka wyjaśniła też dlaczego w uchwale jest mowa o fragmentach wsi 

Komorów, Łaszczyn i Niemgłowy – gdyż taką miał nazwę plan miejscowy, który był uchwalony 

w 2018 roku,a tą uchwałą jest zmieniany.  

 Przewodnicząca Rady Małgorzata Rosa w tym miejscu poruszyła temat wyrobiska                        

w miejscowości Łaszczyn, poinformowała, że zostało ono sprzedane i że zaczynają się tam dziać 

pewne działania: postawiono wiatę  i dlatego ma pytanie, czy Urząd Gminy wie, jakiego rodzaju 

odpady będą tam składowane. 

 Sekretarz Gminy stwierdził, iż wie, że jest wydana przez Starostę decyzja na rekultywację i 

są różne formy tego wypełniacza, różne kody, ale nie wie na tę chwilę, czy są takie, które mogą 

budzić obawy.  

 Przewodnicząca Rady poprosiła, aby na poniedziałek taką informację przygotować.  

 Radny Grzegorz Stępniak również zapytał o działanie na jego terenie. 

 Sekretarz oznajmił, iż jest odstąpienie RDOŚ od tzw. strategicznej oceny oddziaływania na 

środowisko, czyli biogazownia dostała zielone światło, aby na podstawie KIP-u procedować 

decyzję środowiskową. 

 Przewodnicząca Rady Małgorzata Rosa kontynuowała temat wyrobiska. Oznajmiła, iż 

rekultywacja będzie do 2027 roku i zwróciła uwagę na natężenie ruchu w tym czasie na drodze, 

która już teraz jest w złym stanie – prawie nie istnieje.  

 Wójt Gminy wyraził przekonanie, że władze powiatowe nie wyrażą zgody na jeżdżenie drogą 

powiatową od strony Rylska, a ponadto nie będzie zgody na jazdę drogami na terenie gminy, niech 

jeżdżą drogą od strony drogi wojewódzkiej 707.  

 Na powyższym zakończono obrady w niniejszym punkcie. Przystąpiono zatem do głosowania 

nad wyrażeniem opinii do projektu uchwały. Wszystkie komisje posiadały niezbędne quorum. 

Wynik głosowania był następujący:  

 Komisja Budżetu i Rolnictwa – wszyscy za (7 radnych),  



 Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia – wszyscy za (4 radnych), 

 Komisja Rewizyjna – wszyscy za (7 radnych),  

 Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – wszyscy za (4 radnych).  

Punkt 14. 

W kolejnym punkcie posiedzenia Komisje przeanalizowane zostały projekty planów pracy 

Komisji na 2025 rok.  

W pierwszej kolejności przedstawiony został projekt planu pracy Komisji Rewizyjnej 

przez Przewodniczącą Komisji – Iwonę Machnicką.  

Sekretarz Gminy zgłosił uwagę do niniejszego planu, aby w II kwartale punkt dot. kontroli 

stanu technicznego hydrofornii w Sierzchowach usunąć, gdyż trudne to byłoby do zrealizowania. 

Zwrócił też uwagę na temat kontroli dotyczący kosztów poniesionych na obsługę 

pracowniczą poszczególnych stanowisk w Urzędzie Gminy. Zaproponował, aby nie ujmować 

tego punktu jako kontrola – tylko informacja i jako temat na wspólne posiedzenie komisji,                      

a ponadto obsługa pracownicza, to nie tylko wynagrodzenia, ale też inne wydatki. Stwierdził, iż 

tego punktu w takim zapisie nie da się zrealizować. 

Następnie odbyła się dyskusja nad brzmieniem i zakresem tego punktu. 

Następnie projekt planu pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia na 2025 rok 

przedstawił jej Przewodniczący – Przemysław Jędrzejczak. Oznajmił, iż był wypracowany na 

posiedzeniu w dniu 24 stycznia br. 

W przedstawionym projekcie planu uzgodniono, iż będą dokonane następujące zmiany: 

- wykreślenie punktu dotyczącego informacji z wykonania budżetu za I półrocze – 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, iż nie ma już takiego obowiązku, który wynikał wcześniej z ustawy                               

o finansach publicznych 

- przesunięcie punktu dotyczącego informacji o organizacji zajęć pozalekcyjnych oraz 

wypoczynku dzieci i młodzieży w czasie ferii zimowych z II na I półrocze. 

W tym miejscu Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Iwona Machnicka zaproponowała, 

aby przełożony został punkt dotyczący kontroli wynagrodzeń do planu pracy Komisji Budżetu i 

Rolnictwa jako punkt o brzmieniu: Informacja na temat kosztów poniesionych na obsługę 

pracowniczą poszczególnych stanowisk w Urzędzie Gminy w Cielądzu. 

W dalszej kolejności Przewodniczący Komisji Adam Michalak przedstawił projekt planu 

pracy Komisji Budżetu i Rolnictwa na 2025 rok i odbyła się dyskusja nad propozycją 

Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej o wprowadzeniu do planu tej Komisji punktu dot. 

Informacji o wynagrodzeniach pracowników.  



Analizowano, aby ten punkt wprowadzić jednak do planu pracy Komisji Rewizyjnej                 

i omówić go przy temacie dotyczącym sprawozdania z wykonania budżetu za 2024 rok – czyli               

w II kwartale. 

Punkt 15. 

 W sprawach różnych podjęto następujące tematy: 

- Wójt Gminy Paweł Królak powiadomił o decyzji Wód Polskich na temat stawek za 

odprowadzanie ścieków i pobór wody ( cena za wodę była 2,06 zł a obecnie – 2,88 zł, przy 

działalności gospodarczej wynosiła cena za wodę 2,06 zł, a obecnie – 2,93 zł, za ścieki bytowe 

było 3,05 zł jest 4,72 zł, za przemysłowe było 5,06 zł, a obniżono na 4,72 zł) ; 

- Agnieszka Zielińska - Kierownik Gminnego Zespołu Administracyjnego Szkół w Cielądzu 

przybliżyła członkom Komisji temat dotyczący sprawozdania ze średnich wynagrodzeń 

nauczycieli według ich stopnia awansu zawodowego za 2024 rok, który to punkt będzie tematem 

najbliżej sesji; oraz wyjaśniła kwestię JDU tj. jednorazowego dodatku uzupełniającego                           

i stwierdziła, iż w naszych szkołach nie jest on wypłacany nauczycielom gdyż stawki miesięczne 

nauczycieli są wyższe niż średnie - określone przepisami prawa, a wpływ na to ma duża liczba 

godzin ponadwymiarowych, które mają nauczyciele; 

- Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Przemysław Jędrzejczak zapytał, 

jak szkoła poradzi sobie z przyjściem do placówki uczniów, którzy nie posługują się językiem 

polskim. 

Kierownik GZEAS poinformowała, iż jest trójka dzieci z Kolumbii, władających wyłącznie 

językiem hiszpańskim. Z rozeznania w innych szkołach wynika, iż nie mają wolnych miejsc, na 

chwilę obecną temat jest przedłużany w czasie. Skierowane zostało pismo do Kuratorium 

Oświaty, aby na podst. art. 166 ustawy prawo oświatowe, to kurator oświaty wskazał miejsce 

realizacji przez te dzieci obowiązku nauki. Ma jednak obawę, aby nie była to nasza Gmina, gdyż 

tylko w Rawie Maz. i w Skierniewicach jest nauczyciel języka hiszpańskiego, ale to by wiązało 

się z transportem do tych miejsc. Wyjaśniono, iż te przepisy zostały wprowadzone w związku                   

z wojną na Ukrainie. 

- radny Jarosław Budek zgłosił wniosek o zorganizowanie szkolenia dla radnych  

Wójt Gminy poparł tę propozycję; 

- poruszono udział radnych w Jubileuszu powstania Szkoły Podstawowej w Sierzchowach –                        

w dniu 13 lutego 2025 r. 

- Wójt Gminy podjął kwestię pełnienia funkcji gospodarza w obiektach gminnych i wyraził 

zdanie, iż w każdym obiekcie powinien być jeden gospodarz, gdyż gdy będzie więcej to nie 

będzie zgody. Dodał, że co innego jeśli chodzi o udostępnienie i jeśli chodzi o świetlicę w 



Niemgłowach, to nie ma żadnego problemu, aby w każdej chwili Pani Sołtys, czy Wójt mogli 

zorganizować spotkanie. 

Pani Jadwiga Mantorska zaznaczyła, że wyposażenie świetlicy jest pozyskane z projektów 

Sołectwo na Plus oraz obiekt też był z tego projektu, a KGW posiada jedynie talerze.  

Wójt wyjaśnił, iż protokołem zostało przekazane wyposażenie i jest podpisana umowa z KGW. 

Następnie dyskutowano nad kwestią posiadania kluczy do obiektu świetlicy w Niemgłowach                              

i zasadach korzystania ze świetlicy przez KGW oraz przez pozostałych mieszkańców. 

- Przewodnicząca Rady Małgorzata Rosa przekazała Przewodniczącej Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji skargę, która wpłynęła do Rady Gminy celem przeprowadzenia jej analizy i wydania 

opinii. 

Punkt 16. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, o godz. 18:20 zamknięte zostało wspólne posiedzenie 

Komisji.        

             Przewodnicząca  

              Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
  

Protokołowała:                Jadwiga Mantorska  
Bogusława Kobacka                
 


